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استاندار لرستان:
ساخت وسازهای غیرمجاز و پل های 

موقت در سیلاب خرم آباد 
تأثیر داشت

لرستان گفت:  اســتاندار  سپهرغرب، گروه خبر: 
عواملی مانند ساخت وسازهای غیرمجاز، زیرگذرها و 
وجود پل های موقت در حادثه ســیلاب خرم آباد ) 9 

بهمن( بی تأثیر نبوده است.
ســید موســی خادمی شــامگاه دوشــنبه در جلسه با 
اعضای شورای اســامی شهر خرم   آباد در محل استانداری، 
اظهار کرد: ســیل یک حادثه غیرمترقبه بــوده که عوامل 
انســانی در آن دخالتی ندارد، اما می توان عواملی همچون 
ساخت وســازهای غیرمجاز حریم رودخانه ها را در بیشــتر 

شدن خسارات مؤثر دانست.
وی با اشاره به اینکه بیان مشکات و ضعف های گذشته 
مســئله ای را حل نمی کند، تصریح کرد: احساس مسؤولیت 
در برابر مردم و شــهر به خصوص موضوع بحران، ارزشمند 

است که این مهم در سیاب خرم   آباد دیده شد.
اســتاندار لرستان تأکید کرد: اکنون روز مدیریت بحران 
اســت و بایــد تمام تاش خــود را برای حل مشــکات و 

بازگشت شرایط عادی به زندگی مردم به کار بگیریم.
خادمی کمک رسانی به مردم برای ایجاد آرامش و زندگی 
عادی پس از ســیاب را وظیفه کنونی همه مدیران دانست 
و گفت: شــعار دادن میان مردم، صداقت نیســت و حتی از 

دیدگاه آنان تبلیغات زشت و نادرستی محسوب می شود.
وی تبییــن کرد: برخــی افراد در این شــرایط به دنبال 
خواسته های شــخصی خود حاشیه سازی می کنند که باید 

از طریق قانون با آن ها برخورد کرد.
خادمی خطاب به اعضای شــورای اسامی شهر، عنوان 
کرد: در این شــرایط شــما باید با اســتفاده از پایگاه های 
اجتماعــی خود به دنبال حل مشــکات، مســائل مردم و 

جمع آوری کمک های مردمی و خیران باشید.
استاندار لرســتان با اشاره به دستور فوری رئیس جمهور 
روحانی برای رســیدگی به مشــکل ســیل زدگان استان، 
خاطرنشان کرد: رئیس دفتر رئیس جمهور با حضور در محل 
حادثه و دیدار با مردم، شــرایط را بررسی کرد که این اقدام 

بیانگر توجه دولت به مردم است.
خادمی از تشــکیل کمیته کارشناســی و ارزیابی برای 
بررســی دلایل این اتفاق خبر داد و اظهار کرد: با توجه به 
آمار کارشناســان امور آب استان، سیاب هفته گذشته در 

100 سال اخیر بی سابقه بوده است.
وی در پاســخ به انتقادات بدون کارشناسی که از طرف 
برخی افراد غیرمتخصص مطرح شده، افزود: احداث پل های 
جدید بر روی رودخانه از طریق شورای فنی و مشاور طرح، 
کارشناسی بوده اما این سیل یک حادثه بود که باعث ایجاد 

خسارات شده  است.
استاندار لرســتان اذعان کرد: طرح ساماندهی رودخانه 
در حال پیگیری  بوده اما حل مســئله در آبخیزداری و مهار 

کردن آب های بالادستی است.
گفتنی اســت؛ سیل هفته گذشته در این استان دو هزار 
و 30 میلیارد ریال به اماکن عمومی، زیرســاخت ها، ابنیه و 

منازل مردم خسارت وارد کرد.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی لرستان:
افزایش 11 درصدی درآمدهای استان 

در لایحه بودجه 98

و  مدیریت  سازمان  رئیس  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
برنامه ریزی لرستان از رشد مجموع اعتبارات عمرانی 

استان خبر داد.
علی هادی چگنــی در جمع خبرنــگاران گفت: مجموع 
اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای استان در لایحه بودجه 
سال 98 نسبت به سال گذشته 10.1 درصد رشد داشته که از 
میانگین رشد کشور که 8.8 درصد است بالاتر بوده و ازلحاظ 

رشد، دارای رتبه سوم در بین استان های کشور هستیم.
وی تصریح کرد: درصد سهم لرستان از این اعتبارات در 
لایحه 98 به 3.72 درصد از کل اعتبارات تملک دارایی های 
سرمایه ای رسیده که نسبت به سهم سال گذشته استان که 
3.67 درصد بوده سهم بیشــتری به خود اختصاص داده و 

دارای رتبه هشت کشور است.
بــه گفته چگنی لرســتان دارای 71 طرح ملی به نام در 

پیوست شماره یک لایحه بودجه سال 1398 است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی لرستان تأکید کرد: 
اعتبارات هزینه ای اســتان در لایحــه بودجه 98 به میزان 
19.6 درصد نســبت به ســال گذشته رشد داشــته، اما از 
میانگین رشــد کشــور که 22 درصد بوده پایین تر است و 
ازلحاظ رشد در بین استان های کشور داری رتبه 23 است.

به گفته وی، همچنین درصد ســهم استان از اعتبارات 
هزینه ای کشــور از 3.01 درصد در ســال 1397 به 2.95 
درصــد در لایحه بودجــه 1398 کاهش یافته و دارای رتبه 

14 کشور است.
چگنی در ادامه گفت: مجموع درآمدهای پیش بینی شده 
برای اســتان در لایحه بودجه 98 نســبت به سال گذشته 
11 درصد افزایش داشــته، به طوری که از چهار هزار و 521 
میلیارد ریال ســال گذشته به پنج هزار و 24 میلیون ریال 

در لایحه بودجه 98 افزایش  یافته است.
رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی لرســتان بیان 
کرد: در لایحه بودجه 1398 کل کشــور، مجموع اعتبارات 
هزینه ای و تملک دارایی های استان ها به 385 هزار میلیارد 
ریال افزایش یافته که این رقم در مقایســه با قانون بودجه 
97 که بیش از 341 هزار میلیارد ریال بوده حاکی از رشــد 

13 درصدی است.

خبــر

معاون عمرانی استاندار لرستان به دنبال انتقاد از 
روند اجرای برخی پروژه ها مطرح کرد؛
افتتاح زیرگذر »بهارستان« 

تا پایان امسال
پل های »خرم رود« کارشناسی شده است

ســپهرغرب، گروه خبر: معاون عمرانی استاندار 
زیرگذر  از  بهره بــرداری  پیش بینــی  از  لرســتان 
»بهارستان« تا پایان ســال جاری خبر داد و گفت: 
اگرچه قرار بر افتتاح زیرگذر در دهه فجر بود، اما به 

دلایلی این موضوع به پایان سال موکول شد.
احمــد مرادپور با اشــاره بــه آخرین وضعیــت زیرگذر 
»بهارســتان« خرم آباد، اظهار کرد: این پروژه هم اکنون در 

مراحل نهایی عملیات اجرایی قرار دارد.
وی خاطرنشان کرد: اگرچه به دلیل بارش های گسترده 
باران، در مقاطعی کار اجرایی »بهارســتان« متوقف می شد 
اما هم اکنون با سرعت بالایی مراحل انتهایی تکمیل زیرگذر 

در حال انجام است.
معاون عمرانی استاندار لرستان از پیش بینی بهره برداری 
از زیرگذر »بهارستان« تا پایان سال جاری خبر داد و تصریح 
کرد: اگرچه قرار بر افتتــاح زیرگذر در دهه فجر بود، اما به 

دلایلی این مهم به پایان سال موکول شد.
مرادپور همچنین به روند احداث پل های خرم رود اشاره 
و تصریح کرد: با توجه به پیشــرفت های کار به نظر می رسد 
یکی از پل ها تا پایان امسال و دیگری تا پایان خردادماه سال 

آینده به بهره برداری برسد.
وی ابراز کــرد: طرح احــداث پل های خــرم رود کاماً 
کارشناسی شــده بــود و تنها به دلیل عملیــات  کارگاهی و 
بارش های سیل آسا روند اجرایی آن ها کند پیش رفته است.

گفتنی اســت؛ نماینده ولی فقیه در لرستان در بخشی از 
خطبه های نمازجمعه خرم آباد مورخه 12 بهمن ماه با طرح 
سؤالات مردمی مبنی بر روند اجرایی کند برخی پروژه های 
این شهرستان، خواســتار شفاف سازی این موضوع از سوی 

مسؤولان شده بود.
همچنین تعدادی از شــهروندان آسیب دیده از سیل در 
خرم آباد نیز اعتقاد دارند آنچه موجب ســرازیر شــدن آب 
رودخانه خرم آباد به منازل آن ها شــده، کوچک بودن دهنه 
پل های موقت و مسدود بودن دهنه پل های در دست ساخت 

است.

خبــر

مدیرعامل سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان:

نظارت ویژه بر بازار شب عید از اول اسفند 
آغاز می شود

نخستین سایت شن و ماسه کوهی در لرستان افتتاح شد

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرعامل 
ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان گفت: طرح ویژه نظارت 
در سراسر  اســفندماه  اول  از  بازار  بر 

کشور آغاز خواهد شد.
پیروزی  ســالگرد  بــا چهمین  هم زمان 
انقاب اســامی، عباس تابش روز گذشته 
در حاشــیه افتتاح نخســتین سایت شن و 
ماسه کوهی لرســتان در شهرستان سلسله 
و در حضور رئیس ســازمان صمت لرستان، 
فرمانــدار سلســله و تعدادی از مســؤولان 
استان، بیان کرد: این واحد معدنی در ایجاد 
ارزش افزوده بســیار مؤثر بوده و این یکی از 

برکات انقاب اسامی است.
وی افزود: در چهلمین ســالگرد پیروزی 
انقاب توجــه ویــژه ای به معــادن داریم 
چنانکه سایتی که امروز افتتاح شد به عنوان 
نخستین شهرک معدنی لرستان بوده و نکته 
مهم این اســت که این گونه شــهرک ها در 

ایجاد ارز ش افزوده بسیار مؤثر هستند.
معاون وزیر صمت و مدیرعامل ســازمان 
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
در ارتباط بــا حمایت دولــت از واحدهای 
معدنی، خاطرنشان کرد: دولت در خصوص 
معدن هم به لحاظ تأمین تســهیات و هم 
سرمایه در گردش حمایت های لازم را انجام 

خواهد داد.

تابــش در ادامه بــه برنامه ریــزی برای 
نظارت بر بازار شــب عید اشاره کرد و گفت: 
طرح ویژه نظارت بر بازار از اول اســفند در 
تمام کشور آغاز خواهد شد و در این زمینه 
عاوه بر بازرســان ســازمان صمت، ســایر 

نهادها نیز همکاری دارند.
رئیس ســازمان صنعت معدن و تجارت 
لرســتان نیز در ادامه، بیان کرد: این سایت 
جایگزیــن مجوزهای برداشــت رودخانه ای 
مســیل خرگوش ناب شــده و هدف اصلی 
آن نیز حفظ محیط زیســت، بستر و حریم 

رودخانه است.
محمدرضــا صفــی گفت: فاز نخســت 
این ســایت امروز با حضور معــاون وزیر به 
بهره برداری رســید و نخســتین واحد این 
مجموعه، فعالیت خود را به صورت رســمی 
آغــاز کرد که ســه واحد دیگــر نیز در آن 

مستقر می شوند.
وی با بیان اینکه فاز نخست این مجموعه 
دارای ظرفیت برداشت بیش از 350 هزار تن 
بوده و می تواند زمینه را برای تأمین مصالح 
مورد نیاز این شهرســتان و شهرستان های 
همجوار مهیــا کند، اظهار کرد: مواد معدنی 
استخراج شــده از این سایت دارای کیفیت 
مناســبی بوده و ایجاد ســایت شن و ماسه 
کوهــی می تواند کمک زیادی به حفاظت از 

رودخانه های استان کند.

با حضور وزیر راه و شهرسازی؛

آزادراه بیستون- کرمانشاه- حمیل کلنگ زنی شد
استاندار کرمانشاه: کمک وزارت راه و شهرسازی به اعتبارات بازسازی

سپهرغرب، گروه خبر: عملیات احداث 
و  حمیل  کرمانشــاه-  بیستون-  آزادراه 
هم زمان  گذشته  روز  کرمانشاه،  قزانچی- 
با حضور  با پنجمین روز دهه مبارک فجر 

وزیر راه و شهرسازی آغاز شد.
مســعود شــریفی مدیرکل راه و شهرسازی 
استان کرمانشاه در مراسم کلنگ زنی این پروژه 
با اشاره به ساخت این آزادراه با مشارکت بخش 
خصوصــی و صرف اعتبــاری بالغ بر یک هزار و 
500 میلیــارد تومان، گفــت: این طرح یکی از 
پروژه های بارز در حوزه اقتصاد مقاومتی اســت 
که با مشارکت بخش خصوصی و پس از سال ها 
چشــم انتظاری، امروز عملیات اجرایی آن آغاز 

می شود.
وی تصریــح کرد: ایــن پــروژه درمجموع 
بــه طول 141 کیلومتر در مســیر بیســتون- 
کرمانشاه- حمیل و مســیر قزانچی- کرمانشاه 
اســت که در فــاز نخســت 75 کیلومتر از این 
مسیر با صرف اعتبار 636 میلیارد تومان افتتاح 

خواهد شد.
مدیرکل راه و شهرســازی استان کرمانشاه 
یــادآوری کــرد: از مجموع اعتبار ایــن آزادراه 
30 درصد توسط دولت و 70 درصد آن توسط 

بخش خصوصی تأمین می شود.
شریفی در ادامه با اشاره به افتتاح 16 پروژه 
عمرانی دیگر در ســفر وزیر راه و شهرسازی به 
استان، افزود: امروز تنها در یک پروژه یک هزار 
واحد مســکن مهر در اســتان بــه بهره برداری 

رسید.
وی عنوان کرد: در حال حاضر دو هزار واحد 
مســکن مهر در اســتان آماده افتتاح است که 
به دستور اســتاندار واحدهایی که از هر جهت 

تکمیل شده اند در این سفر افتتاح شد.

شریفی همچنین با اشاره به حادثه  ساز بودن 
مسیر کرمانشاه- کامیاران، گفت: با احداث باند 
دوم این مسیر، حوادث جاده ای کاهش خواهد 

یافت.
     بازگشایی مرز خسروی

استاندار کرمانشــاه نیز گفت: بعد از انتخاب 
آقای اســامی به عنوان وزیر راه و شهرســازی، 
واقعاً تســهیلگری در روند ساخت وساز به ویژه 
کارهــای زیربنایی در وزارت راه و شهرســازی 

مشهود است.
هوشــنگ بازونــد تصریح کرد: بــا توجه به 
اینکه وی خود در بدنه اجرایی حضور داشــت و 
از چالش ها و موانع مطلع بود، این تســهیلگری 

رخ داد.
وی تأکید کرد: این اتفاق بسیار خوبی است 
و امیدواریــم که باعث پیشــرفت و جهش در 

توسعه به ویژه توسعه زیرساخت ها باشد.
اســتاندار کرمانشاه با اشــاره به تسهیلگری 

صــورت گرفتــه در اقدامات عمرانی اســتان، 
تصریح کــرد: در مقوله بازســازی و به ویژه در 
مســکن مهرها یک تسهیلگری و حرکت خوبی 

انجام شده است.
بازوند خســارت زیرساخت های استان در 
زلزله را یــک هــزار و 241 میلیارد تومان 
عنوان کرد و خطاب به وزیر راه و شهرسازی 
گفت: حدود 700 میلیارد تومان امســال به 
مــا اباغ شــده کــه احتمالاً و بــا توجه به 
اینکــه مصوبه داریم، بتوانیــم تخصیص آن 
را نیــز بگیریــم، اما برای ســال آینده قرار 
است از محل ماده 10 و 12 حدود 550 تا 
600 میلیارد تومــان به ما بدهند و با توجه 
زیرســاخت  اعتبارات  درصد   50 اینکــه  به 
مربوط به حوزه شما اســت اگر کمک کنید 
 50 اعتبارات به ما پرداخت شــود  ایــن  تا 
درصــد آن در رابطه با زیرســاخت های این 

می شود. هزینه  وزارتخانه 

وی افزود: تقاضای دیگر ما مربوط به راه آهن 
کرمانشاه- خسروی اســت که امسال مقداری 
رونــد اجرای آن کند بود و ما انتظار بیشــتری 
داشتیم البته فکر می کنم مقداری هم با کمبود 
اعتبــار مواجه بودیــم که در ایــن زمینه یک 
پیشنهاد داشــتیم و با بانک ها مشورت کرده و 

یک کنسرسیومی نیز شکل گرفته است.
     آمادگی بانک هــا برای پرداخت 
تسهیلات 1000 میلیارد تومانی به راه آهن 

کرمانشاه- خسروی
استاندار کرمانشاه اذعان کرد: چنانچه بخش 
خصوصی یا سرمایه گذاری بخواهد در این حوزه 
سرمایه گذاری کند، بانک ها حاضرند تا یک هزار 
میلیارد تومان تســهیات به این پروژه بپردازند 
و این آمادگی وجود دارد که پروژه راه آهن یک 

شتاب بیشتری بگیرد.
وی موضوع بازگشــایی مرز خسروی را نیز 
به عنــوان دیگر مطالبه اســتان مطــرح کرد و 
خطاب به وزیر راه و شهرســازی گفت: از شما 
به عنوان یک عضو ارشــد دولــت انتظار داریم 
بــا توجه به اینکه تمام کارهای آن انجام شــده 
کمک کرده و بازگشایی آن صورت گیرد، چراکه 
این بازگشایی می تواند کمک بزرگی به توسعه 

استان کند.
بازوند در پایان اشــاره ای نیز با آغاز عملیات 
اجرایی آزادراه کرمانشاه- حمیل داشت و عنوان 
کرد: حــدود 10 تا 15 روز پیش به ســازمان 
مدیریــت و برنامه ریزی اعــام کردیم که طی 
سال های 97 و 98 اعتباری معادل 15 میلیارد 
تومــان به این پروژه کمک کنیــم تا به نتیجه 

برسد.
لازم به ذکر است؛ طبق اعام صورت گرفته، 

این آزادراه سه ساله ساخته خواهد شد.

کرمانشاه صاحب اداره کل راه آهن می شود
ســپهرغرب، گروه خبــر: وزیر راه و 
شهرســازی گفت: ایجاد اداره کل راه آهن 
و  اســت  باقی  قوت خود  به  کرمانشــاه 
به زودی ابلاغ می شــود و جای نگرانی در 

این زمینه وجود ندارد.
محمد اســامی در مراســم کلنگ زنی آزاد 
راه بیستون- حمیل- کرمانشــاه با بیان اینکه 
پروژه های زیرســاختی موجب شتاب بخشی به 
توســعه و امیدآفرینی در جامعه خواهند شــد، 
اظهار کرد: در شــرایط فعلی کشــور نیاز است 
حضور بخش خصوصی در پروژه های زیرساختی 

را تسهیل کنیم.
آزادراه  بــه  اشــاره  بــا  وی 
بیســتون- حمیل- کرمانشاه که 
کلنگ زنی شد، تصریح کرد: این 
پروژه به طــول 141 کیلومتر با 
یک هــزار و 500 میلیارد تومان 
بخش  مشارکت  با  سرمایه گذاری 
خصوصی ســاخته می شــود که 
کمک می کنیم با سرعت مناسبی 

اجرا شود.
اســامی افزود: این آزادراه قطعه مهمی از 

پروژه حرم به حرم است که بین 
سه کشــور ایران، عراق و سوریه 
اجرا می شــود و کمک می کنیم 

که زودتر به سرانجام برسد.
در دســت  راه آهن  بــه  وی 
نیز  خسروی  کرمانشاه-  ساخت 
بانک ها  و عنوان کــرد:  اشــاره 
صورت  در  کرده انــد  موافقــت 
حضور بخــش خصوصی در این 
پروژه، یک هــزار میلیارد تومان 
تسهیات پرداخت کنند که باید از این فرصت 

برای تسریع در اجرای پروژه بهره بگیریم.
اســامی همچنین در خصوص ایجاد اداره 
کل راه آهن در اســتان کرمانشــاه، گفت: این 
موضوع به قوت خود باقی است و به زودی اباغ 

می شود و جای نگرانی ندارد.
وزیر راه و شهرســازی در خصوص نوسازی 
بافت های فرســوده کرمانشــاه نیز خاطرنشان 
کرد: قسط نخســت منابع مالی بازآفرینی بافت 
فرســوده کشــور تخصیص یافته و با توجه به 
وضعیت بافت های فرسوده استان کرمانشاه، این 

استان را ویژه خواهیم دید.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری لرستان:

سیل 2030 میلیارد ریال به استان خسارت زد
سپهرغرب، گروه خبر: معاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری لرستان گفت: سیل 
هفته گذشته در این اســتان دو هزار و 30 
میلیارد ریال به اماکن عمومی، زیرساخت ها، 

ابنیه و منازل مردم خسارت وارد کرد.
احمد مرادپور شــامگاه دوشــنبه در جلسه 
اعضای شورای اســامی و شهردار خرم آباد در 
محل استانداری لرســتان، اظهار کرد: به دلیل 
خســارت این ســیاب، یک هزار و 30 واحد 
شــهری و یک هــزار و 800 واحد روســتایی 

نیازمند تعمیرات اساسی هستند.
وی ادامــه داد: یک هــزار و 10 میلیارد ریال به 
زمین های زراعی و کشــاورزی خسارت واردشده و 
110 واحد شهری و یک هزار و 100 واحد روستایی 
نیز به دلیل خسارت صد درصدی باید بازسازی شوند.
بــه گفته معــاون هماهنگی امــور عمرانی 
استانداری لرســتان، همچنین اموال و وسایل 
905 واحــد مســکن شــهری و 525 واحــد 

روستایی به طور کامل از بین رفته است.
مرادپور با اشــاره به اینکــه 152 خودرو در 
خرم آباد نیز متأثر از ســیاب شــده و خسارت 

دیدند، تصریح کرد: بنابر اعام تیم کارشناسی 
آب منطقه ای لرستان، دبی رودخانه خرم آباد در 
سیل اخیر 570 مترمکعب بر ثانیه بوده که این 
میزان از دوره بازگشت 100 ساله بیشتر است.

وی با تقدیر از همه عوامل امدادرسانی به ویژه 
نیروهای آتش نشانی و خدمات شهری، عنوان کرد: 
اگر حضور به موقع این نیروها نبود بدون شک این 

سیل موجب تلفات جانی می شد.
مرادپور با بیان اینکه نیروهای آتش نشــانی 
و خدمات شــهری با دست خالی و جان فشانی 
تمام افراد گرفتار شده در سیل را نجات دادند، 
تصریح کرد: اعضای شــورای شهر خرم آباد باید 
با همدلی، اتحاد و برنامه ریزی در کنار شهردار 

بوده و به فکر رفع مشکات شهر باشند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری لرستان 
همچنین به عــدم حضور برخی اعضای شــورای 
اســامی شهر خرم آباد در جلسات معاونت عمرانی 
استانداری انتقاد کرد و افزود: اعتقاد دارم که در هیچ 
دوره ای این قدر معاون عمرانی استاندار با اعضای شورا 
ارتباط نداشته است، بنابراین باید در کنار هم با اتحاد و 

همدلی به فکر رفع مشکات شهر باشیم.


